
Komárom Város Polgármesteri Hivatala
Komárom, Szabadság tér 1. Tel. 541-300.

Szám: 1-     /2008.

JEGYZŐKÖNYV

Készült Komárom Város Képviselő-testülete 2008. április 17-én megtartott rendkívüli
ülésén.

Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint,
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző,
Dr. Szeidl Bernadett aljegyző,
a Polgármesteri Hivatal előterjesztések szerint
illetékes munkatársai

Zatykó János polgármester köszönti a Képviselő-testület ülésén megjelenteket.
Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, jelen van 16 fő képviselő.
Bejelenti, hogy napirend előtti hozzászólásra jelentkezett Dr. Mészáros Gyula
képviselő úr.

Dr. Mészáros Gyula: Az utóbbi időben nyugtalanító információkat hallott pedagógus
kollégáitól, ismerőseitől, hogy a város középiskoláit és a Móra Ferenc Iskolát a
Megyei Közgyűlés meg akarja szüntetni, vagy össze akarja vonni. Az összevonások
legelképesztőbb variációit is hallotta. Kéri, polgármester úr adjon a Képviselő-
testületnek tájékoztatást arról, hogy ezeknek a híreszteléseknek van-e alapja.
A Megyei Közgyűlésben február hónapban kérdezte meg elnök urat, hogy milyen
elképzelései vannak a városi középiskolák és a Móra Iskola jövőjét illetően. Elnök úr
azt válaszolta, hogy előzetesen a Képviselő-testületet tájékoztatja, ha a városban
működő, de megyei fenntartású iskoláknál szervezetei változtatást kezdeményeznek.
Ilyen irányú tájékoztatást eddig nem kaptak. Kérdése, polgármester úr milyen
információkkal rendelkezik, milyen igazságtartama van a híreszteléseknek?

Zatykó János: Április elején levélben fordult a Megyei Közgyűlés elnökéhez a
középiskolákkal kapcsolatos információval kapcsolatban. Kérte, hogy tájékoztassa a
Képviselő-testületet arról, hogy a komáromi székhelyű intézményekre mi várhat. A
közgyűlés elnöke válaszlevelében jelezte, hogy a Megyei Önkormányzat
egyeztetéseket kezdett a fenntartásában lévő intézményei sorsáról, esetleges más
fenntartásba adásáról.
Egy rádió is felhívta, hogy hajlandó-e arról nyilatkozni, hogy a Széchenyi Iskola
egyházi fenntartásba kerül. Közölte, hogy nem tud nyilatkozni, hiszen semmiféle
információja nincs. A Megyei Közgyűlés ülésére meghívót még nem kapott és nem
találtak olyan előterjesztést sem, melyre a rádió munkatársa hivatkozott.
Véleménye szerint a Megyei Közgyűlés elnöke döntés hozatala előtt megkeresi a
Képviselő-testületet, hiszen levelében is ezt kérte és személyes találkozást is kért.

A meghívóban szereplő előterjesztések közül javasolja napirendről levenni:
- Idősek Otthona és Otthonháza átszervezése c. előterjesztést az Egészségügyi és
Szociális Bizottság javaslatára,
- Komárom Város városközpont integrált megújítása, pályázat elfogadása c.
előterjesztést, mivel a pályázatírók az anyaggal nem készültek el. A napirend
tárgyalására rendkívüli ülésen kerül sor.
Az Egészségügyi és Szociális Bizottság – rendkívüli ülésen tárgyalta – és kéri
napirendre venni „A járóbeteg ellátás szakrendeléseinek végleges megoldása és
megosztása a rendelőintézeti és a    kórházi telephelyek között” c. előterjesztést.
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Javasolja zárt ülésen tárgyalni a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság javaslatára az
„Almásfüzitői barnamezős területek rehabilitációja projektben (ROP 2.2.2.-2004)
vállalt bankgarancia feloldásáról kérelem” c. előterjesztést.
Kéri, hogy a Képviselő-testület az autóbusz közlekedéssel kapcsolatos előterjesztést
a Vértes Volán Zrt. munkatársai megérkezésekor tárgyalja.
A zárt ülésre javasolt napirendeket az ülés végén kéri megtárgyalni.

Dr. Molnár Attila: Kéri, hogy a Képviselő-testületi ülésen önálló napirendi pontként
szerepeljen az intézmények helyzetéről szóló tájékoztatás. Elsősorban politikai
hisztéria keltés első állomása volt Dr. Mészáros Gyula képviselő úr felszólalása,
hiszen ő volt az a képviselő, aki élharcosa volt a városi intézmények megyei
fenntartásba adásának.
A Megyei Önkormányzat Pénzügyi Bizottsága elnöke is el tudja mondani, hogy a
jelenlegi Kormány milyen helyzetbe sodorta az önkormányzatokat és milyen súlyos
helyzetben vannak a Megyei Önkormányzatok. Azért javasolták korábban a
munkatervben önálló napirendben is az intézmények visszavételét, mert ez előre
látható lesz. Rendkívüli ülést fognak kezdeményezni, hogy a megyei fenntartásban
lévő intézményeket a lehető legrövidebb időn belül vegyék vissza megyei
fenntartásból.
A Megyei Önkormányzat Oktatási Bizottsága tárgyalja az említett előterjesztést.
A Képviselő-testületnek felelősségteljes döntést kell hoznia ebben a témában.
Javasolja, hogy az egyebek napirend keretében foglalkozzanak a Távhő Kft. és a
Komturist-Komárom Kft. ügyvezetői álláshelye betöltésével.
Javasolja, hogy a Komáromi Napok végleges programjával foglalkozó előterjesztést
tárgyalják együtt a Komárom-Komárno Futóversennyel kapcsolatos napirenddel.
Javasolja továbbá, hogy a gazdasági társaságok üzleti terveit is zárt ülésen
tárgyalják.

Győri István: A Megyei Közgyűlés elnöke a Megyei Önkormányzat Pénzügyi
Bizottságával és annak elnökével sem tárgyalja meg Molnár úr felvetését. Molnár úr,
mint a többségi frakció tagja, lehet, hogy azoknak az ismereteknek a birtokában van,
melyek alapján dönteni tud és nem pedig - Komárom város érdekeit sértve –
meghozni a Fidesz frakcióval közös döntést a Megyei Közgyűlésben. Ezt el tudja
fogadni, csak akkor ne hivatkozzon másra. Ha olyan információk birtokában van,
amelyek alapján lehet tárgyalni a napirendet, akkor sajnálja, hogy ezek az
információk nem mindenkinek adatnak meg a Megyei Közgyűlés tagjai közül sem. Ha
egyébként pedig rendkívüli ülést szeretnének ugyanebben a napirendben
kezdeményezni, akkor miért kell felvenni most napirendre a kérdést.
A Távhő Kft. és Komturist-Komárom Kft. ügyvezetői megbízása személyi kérdés.
Személyi kérdéseket csak írásos előterjesztés alapján lehet tárgyalni. Miután írásos
előterjesztés nincs, a témát napirendre venni sem lehet.
A 97-es napirendi pont az ez évi Komáromi Napokról szól, a 107-es, futóversennyel
kapcsolatos pedig egy jövőbeni elképzelést vázol.
Az üzleti tervek zárt ülésen történő tárgyalásával egyetért, de akkor a
városgazdálkodási szerződések részletes tárgyalását miért nem zárt ülésen
tárgyalták?

Zatykó János: Molnár képviselő úr hozzászólása nem volt etikus. Ő is az SZMSZ-re
hivatkozik. A felvenni javasolt előterjesztések tárgyalásával egyetért, hajlandó
rendkívüli ülést tartani akkor, amikor információk birtokába jutnak. Előkészületlenül
nem lehet olyan témáról tárgyalni, mely napon fontos a város számára.

Dr. Molnár Attila: Kéri, tartsák be az SZMSZ szabályait. Meghallgatja Győri úr
észrevételeit, de nem a napirend vitájánál. Amit elmondott, az SZMSZ-nek megfelelő
volt, hiszen aki napirendi javaslatot tesz, joga van azt megindokolni, de a napirend
előtt nincsen vita. Véleménye szerint elegendő információ áll rendelkezésre ahhoz,
hogy az előterjesztést napirendre felvegyék.
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Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Tudomására jutott, hogy polgármester úr az egyik
iskola igazgatójától sürgősségi kérést kapott, ezért javasolja napirendre venni az
iskolák ügyét.

Zatykó János: A napirenddel kapcsolatos módosító javaslataival a Képviselő-testület
egyetért?

- A Képviselő-testület a módosító javaslatokkal 12 igen, 2 nem, 2 tartózkodás
szavazattal egyetért.

Zatykó János: Egyetért a Képviselő-testület azzal, hogy az intézményekkel
kapcsolatos helyzetet tárgyalják?

- A Képviselő-testület javaslatot 8 igen, 6 nem, 2 tartózkodás szavazattal nem
támogatja.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a Távhő Kft. és a Komturist-Komárom
Kft. ügyvezetői állásáról tárgyalni kíván-e?

- A Képviselő-testület a javaslatot 8 igen, 2 nem, 6 tartózkodás szavazattal nem
támogatja.

Zatykó János: A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a 96-os technikai számmal
jelzett előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalják?

- A Képviselő-testület 15 igen, 1 nem szavazattal a javaslattal egyetért, a
napirendet zárt ülésen tárgyalja.

Zatykó János: A Képviselő-testület egyetért azzal, hogy a 97-es és a 107-es
napirendet együtt tárgyalják?

- A Képviselő-testület a javaslattal 8 igen, 2 nem, 6 tartózkodás szavazattal nem
ért egyet.

NAPIREND:

1., Rendelet-tervezet Komárom Város 2007. évi Költségvetése végrehajtásáról, a
2007.

     évi pénzmaradvány elszámolásáról.
     Előadó: Zatykó János polgármester

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2., Rendelet-tervezet Komárom város 2008. évi Költségvetése I. negyedévi
     módosításáról.
     Előadó: Zatykó János polgármester

       Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3., Komárom Város Önkormányzata 2007. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi
feladatai ellátásának értékelése.

      Előadó: Zatykó János polgármester
        Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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4., Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2007. évi ellenőrzési
programja végrehajtásáról.
Előadó: Zatykó János polgármester

        Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

5., A TÁVHŐ Kft., a SAXUM Kft., a KOMTURIST- Komárom Kft és a Komáromi
televízió

      Kht. 2007. évi mérlege jóváhagyása.
Tájékoztató a többségi önkormányzati érdekeltséggel működő VIZÁK Kft. és
KOMTHERMÁL Kft. 2007. évi mérlegéről, gazdálkodásáról, az önkormányzati
érdekeltséggel is rendelkező gazdasági társaságok 2007. évi eredményeiről, az
önkormányzati vagyon, részvény, törzstőke részesedés alakulásáról.

       Előadó: Zatykó János polgármester
         Hajnal Nándor ügyvezető
         Csiba Zoltán mb. ügyvezető
         Kutrucz Tibor ügyvezető
         Kiss Péter Ernő ügyvezető
         Mihácsi István ügyvezető
         Kerekes Tibor ügyvezető

6., Kizárólagosan önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok 2008. évi
     üzleti tervei és vezetőik prémiumfeltételei meghatározása.
     Tájékoztató a többségi önkormányzati részesedéssel működő gazdasági
     társaságok 2008. évi üzleti terveiről.
      Előadó: Zatykó János polgármester

        Hajnal Nándor ügyvezető
        Csiba Zoltán mb. ügyvezető
        Kutrucz Tibor ügyvezető
        Kiss Péter Ernő ügyvezető
        Mihácsi István ügyvezető
        Kerekes Tibor ügyvezető

7., Almásfüzitői barnamezős területek rehabilitációja projektben (ROP 2.2.2. -2004)
vállalt bankgarancia feloldásáról kérelem.
Előadó: Zatykó János polgármester

         Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

8.,  Jelentés a 202/2007. (XI. 20.) számú Képviselőtestületi határozat 3-as pontjára,
      az önkormányzati bérlakások lakbérhátralékaival összefüggésben.
      Előadó: Zatykó János polgármester

9., A 2008. évi Komáromi Napok rendezvénysorozat végleges programja.
     Előadó: Zatykó János polgármester

10., Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két ülés közötti
fontosabb eseményekről, tárgyalásokról, intézkedésekről, az    önkormányzati
beruházások állásáról, az önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.
Előadó: Zatykó János polgármester
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11., Kérdések, bejelentések.

12., E g y e b e k.

 a/ Komárom város helyi autóbusz közlekedésének változásai, új díjszabás és
menetrend     átalakítása, érvénybe léptetése.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Dr. Horváth István Vértes Volán Rt. Vezérigazgató

    b/ KEOP-2007-5.1. pályázat – Energetikai hatékonyság fokozása.
Előadó: Zatykó János polgármester

       c/ Horváth Józsefné  kérelme a komáromi 1135/D/23 hrsz-ú nem lakás céljára
szolgáló helyiség megvételére vonatkozóan.

        Előadó: Zatykó János polgármester

d/ Komárom város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata, intézkedési
terv elfogadása.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

e/ Jókai Mór Város Könyvtár felújítási igényei.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

 f/ Komárom-Komárno futóverseny jövője.
 Előadó: Zatykó János polgármester

  g/  A Frigyes laktanya burkolat és vízelvezetés felújítása kivitelezésekor felmerült
pótmunkák.
Előadó: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllőy Ferenc címzetes főjegyző

    h/ Komárom Város 2008. évre szóló városüzemeltetési szerződés kiegészítő
javaslata.
Előadó: Zatykó János polgármester

   i/Komárom Város víz-csatorna hálózata rekonstrukciójához a 2008. évi
költségvetésben biztosított pénzeszközök felhasználási módja, a kivitelezés
közbeszereztetésével.
(A Képviselő-testület legutóbbi ülésén már megkezdett, de félbehagyott témában
döntés hozatala.)
Előadó: Hornig Rudolfné alpolgármester

- A Képviselő-testület a napirendet 13 igen, 3 tartózkodás szavazattal jóváhagyja.
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1., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom Város 2007. évi Költségvetése
végrehajtásáról, a 2007. évi pénzmaradvány elszámolásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Ügyrendi és a Pénzügyi Bizottság. Az
Ügyrendi Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak tartja. A Pénzügyi
Bizottság az 5. § harmadik sorában a „felosztható” szót javasolja szerepeltetni.
Javasolta továbbá, hogy a szabadon felosztható pénzmaradvány terhére a Vizák Kft-
nek 16,6 M Ft-ot biztosítsanak a szennyvíztisztító beruházás elvégzéséhez. A
pénzmaradvány többi részét az általános tartalék keretbe javasolja helyezni.
Az előző évben a teljesített bevétel összege 11.126 M Ft, a kiadás összege 6.939 M
Ft volt. A kiadások közül működésre 72 %-ot fordítottak. A feladattal terhelt
pénzmaradvány 2,8 milliárd forint. Szabadon felosztható 37 M Ft., melynek
csökkentését javasolták 16,6 M Ft-tal.
A város hitelállománya 173 M Ft. A lekötött pénzeszköz nagyságrendje 4,4 milliárd
forint.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Tavalyi évben készítettek egy olyan táblázatot, melyben a
kötelezettségvállalások a határozatok mellett voltak. Vannak az előterjesztésben
olyan kérdéses tételek, pl. Tesconál járda építése, Vizák Kft-nél 70 M Ft-os összeg,
melyek mögött nem találtak bizonylatot az ellenőrzések során. Ezért az előterjesztést
nem tudja elfogadni.

Zatykó János: Azért tartanak bizottsági üléseket, hogy ott vessenek fel minden
problémát. Ha ez a probléma a bizottsági ülésen megfogalmazódik, akkor arra a
hivatal reagál.

Hornig Rudolfné: A tavalyi évben is kérték, hogy a határozatokat mutassák be, hogy
megfelelően dönthessenek.
A beruházások között szerepel üdülő építése, befejezése. 2006. évben 36 M Ft-ot,
az idei évben 20 M Ft-ot terveztek. A teljesítés 71.721 E Ft.  Olyan előterjesztéssel
nem találkozott, melyben a beruházáshoz kértek volna plusz összeget.
A műszaki ellenőr tevékenysége nagyon fontos, nem helyettesítheti egyetlen hivatali
alkalmazott aláírása sem.

Czita János: Az előterjesztést úgy vizsgálta meg, hogy 2008. évben mennyi pénzük
van és hogyan tudják azt hatékonyan felhasználni.
A bizottsági ülésen a monostori sportpálya öltözőjével, a Vezérek parkjával és az
útalappal kapcsolatban tett fel kérdéseket.
Az útalapra 423.936 E Ft maradványt szerepeltetnek. A 2008. évi költségvetésben
útalapra elkülönítettek 465 M Ft-ot. A két összeggel jelentős pénz áll rendelkezésre
az utak felújítására. Kéri, hogy a következő testületi ülésre előterjesztést készítsenek,
hogy melyek azok az utcák, melyeket az útalap maradványból fel tudnak újítani.
Közbeszerzési eljárásra kiírták azokat az utcákat, melyek esetében tervekkel
rendelkeznek.
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Vannak olyan utcák, ahol a költségvetés nem tartalmazta azt az összeget, melyet a
tervek tartalmaztak, pl. az Újszállási utcára a költségvetésben 20 M Ft-ot
szerepeltettek. A zárszámadás szerint jelentős összeg áll rendelkezésre az utak
felújítására. Az utak felújításán dolgozzanak tovább, ha rendelkezésre áll  pénz, akár
újabb közbeszerzést is kiírhatnak.

Zatykó János: Ez közös feladata lesz a Pénzügyi osztály és a Műszaki osztály
vezetőjének.

Dr. Kerekes Tibor: Nem kellene vitát folytatniuk, mivel Dr. Kreft-Horváth Lóránd úr és
alpolgármester asszony felszólalását frakció álláspontnak véli. Ha az a kérés, hogy a
hivatal az előterjesztést egészítse ki, akkor azt meg kell tenni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Hiányzik azoknak a határozatoknak, szerződéseknek
az ismertetése, melyek alapján tavaly is áttekinthető volt az előterjesztés. A frakció
azért van azon a véleményen, hogy nem tud dönteni az előterjesztésről.

Zatykó János: Ezeket a felvetéseket a Pénzügyi Bizottság ülésén kellett volna
ismertetni.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A bizottság elnöke szakvizsgázott, igazoltan
hiányzott, jómaga betegeket látott el. Nyilvánvaló vannak hiányosságaik, de arról
nem tehetnek.

Zatykó János: A bizottság ülését az elnök hívja össze. Ha elnök úrnak elfoglaltsága ,
más időpontra is összehívhatta volna a bizottság ülését.

Győri István: A bizottsági ülését a bizottság elnöke kérésére vezette le. Amennyiben
a képviselők úgy gondolják, hogy az áprilisi időpont korai a beszámoló
tárgyalásához, akkor későbbi időpontra kell tenni. Akár későbbi időpontban, több
fordulóban is tárgyalhatják az előterjesztést és nem hozzák akkor kellemetlen
helyzetbe az apparátust.
A beszámolóban szerepel két olyan táblázat, melyek mögé valóban kellenének a
mellékletek. Azt azonban hozzáteszi, hogy a döntések után minden képviselő
megkapja a határozatokat. Az érvényes határozatok is szerepelnek a honlapon.
A beruházási és felújítási feladattal terhelt pénzmaradványoknál kellene egy lista,
hogy az adott beruházás milyen készültségi fokon áll, annak mennyi a pénzügyi
teljesítése 2007. december 31-én, illetve a tárgyalás napjáig befejeződött-e a
beruházás és kifizetésre sor került-e. Jó lenne, ha a pénzügyi jellegű jelentés mellé
egy műszaki is kerülne.

Horváth Gyula: A legutóbbi testületi ülésen is tárgyalták és mindenkinek tudomása
van arról, hogy vannak olyan egyesületek, civil szervezetek, melyek az
államháztartási törvényben előírtaknak nem feleltek meg. Ígéretet tett a hivatal arra,
hogy a vizsgálati eredményről 10 napon belül tájékoztatást ad.
Azok az egyesületek is hátrányos helyzetbe kerülnek, melyek eleget tettek a 2007.
évi elszámolásuknak. A Közművelődési és Sport Bizottság nem tudja a pályázatát
kiírni, mert az ellenőrzés nem történt meg. Hogyan fogadják el a zárszámadást ilyen
függő kérdések mellett?

Zatykó János: Ezek az észrevételek nem a zárszámadással kapcsolatosak.
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Dr. Molnár Attila: Közel 3 milliárd forint sorsáról döntenek a napirendben. Megér még
egy fordulós tárgyalást, hogy teljesen áttekinthető legyen az anyag. A testületi ülésen
születnek a döntések. Egyetért polgármester úrral, hogy a bizottság ülésén kell
születniük a döntéseknek, de a másik frakcióban is volt olyan képviselő, aki az egyik
felügyelő bizottsági ülésen hozott döntésével ellentétes szavazatot adott le a testületi
ülésen, tehát pro és kontra lehetne érveket hozni.
Nem zárkózik el az elől, hogy akár rendkívüli ülésen tárgyalják a napirendet.
Többször találkozott már az 52 M Ft-os Tesco járdaépítéssel. Szeretné látni azt a
határozatot, mely alapján ezt a beruházást az önkormányzatnak el kell végeznie.
Nem szeretne 52 M Ft-ért járdát építtetni a Tesco-hoz.
Készítsenek egy mellékletet az előterjesztés beruházásokkal kapcsolatos részéhez,
mely a határozatokat tartalmazza a feladattal terhelt összegeknél, illetve azokat a
döntéseket, melyek nem feladattal terheltek. Így követhető lesz az előterjesztés és
jóváhagyhatják, hogy a beruházások megvalósulhatnak.

Zatykó János: Pénzügyi Osztály vezetője bizonyára válaszolni fog képviselő úrnak a
Tesco járdaépítéssel kapcsolatos felvetésére.
Jó lenne, ha a várossal kapcsolatban is lennének elképzeléseik, ne pedig olyan
dolgokba kössenek bele, hogy valamit megtárgyaltak, vagy sem, volt e bizottsági
ülésen, vagy sem.

Dr. Szöllősy Ferenc: Kéri a Képviselő-testületet, hogy rendkívüli ülésen zárják le a
napirendet, hiszen április 30-ig el kell fogadni a zárszámadással kapcsolatos
előterjesztést.
A Közművelődési és Sport Bizottság a pályázatát nyugodtan kiírhatja. Erre bíztatta a
részönkormányzatokat és az Egészségügyi és Szociális és az Oktatási, Gyermek és
Ifjúságvédelmi Bizottságot is. A pályázat elbírálásakor vizsgálják meg, hogy az
egyesületek elszámoltak-e vagy sem. Kéri, hogy a bizottsági ülésig a belső
ellenőrzés az összefoglaló jelentését készítse el és bocsássa a bizottságok,
részönkormányzatok rendelkezésére.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Nagyon fontos dolog, hogy a közpénzeket hogyan
használják fel. Ezeket a dolgokat átláthatóbbá kell tenni, senki ne gondolja, hogy a
zavarosban halászhat. Sajnos vannak erre mutató példák. A közpénzek
felhasználását a testület által is átláthatóvá kell tenni.

Hamrák Zsófia: Nem minden bizottság tárgyalta az előterjesztést. Amikor egymásnak
átadják a tapasztalatokat, akkor a közpénzek felhasználására tesznek
észrevételeket. Nagyon fontos ezeket a gondolatokat a városlakókkal ismertetni.
Ezek a várost érintő dolgok.

Zatykó János: Javasolja, hogy a Képviselő-testület a zárszámadással kapcsolatos
előterjesztést napirendről vegye le.

- A Képviselő-testület a javaslattal 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért,
az előterjesztést napirendről leveszi.
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2., Napirendi pont: Rendelet-tervezet Komárom város 2008. évi Költségvetése I.
negyedévi módosításáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az Ügyrendi Bizottság az előterjesztést tárgyalásra alkalmasnak
tartotta. A Pénzügyi Bizottság az előterjesztést elfogadásra ajánlja.
A rendelet-tervezet 11.321 M Ft-ra tesz módosító javaslatot, melynek döntő része a
normatív kötött támogatás, valamint a kisebbségi önkormányzatok támogatására
vonatkozó összeget átvezetése szükséges.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak az előterjesztésről.

- A Képviselő-testület az előterjesztést 15 igen szavazattal elfogadja.

92/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom város 2007. évi Költségvetése végrehajtásáról,
a 2007. évi pénzmaradvány elszámolásáról szóló rendelet-tervezetet
kiegészítésre a Polgármesteri Hivatal résére visszautalja.
A Képviselő-testület elrendeli, hogy az előterjesztés pénzmaradvány
felosztásáról szóló táblázatai (mellékletei) egészüljenek ki az ezeket
megalapozó, elrendelő határozatokkal, döntésekkel, a 2007. –re
rendelkezésre álló útalap felhasználására és pénzmaradványára vonatkozó
részletes kimutatással. A 2007.-es beruházásokra vonatkozóan a Hivatal
készítsen külön táblázatot a 2007-ben teljesített és 2008-ra áthúzódó
beruházásokról is.

Határidő: 2008. április 30.
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

3., Napirendi pont: Komárom Város Önkormányzata 2007. évi gyermekjóléti és
gyermekvédelmi feladatai ellátásának értékelése.

Előadó: Zatykó János polgármester
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Egészségügyi és Szociális és az
Oktatási Bizottság. A bizottságok az előterjesztést elfogadásra ajánlják.
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Minden év május 31-ig az önkormányzatnak az értékelést el kell készíteni és
megküldenie a Közép-Dunántúli Regionális Szociális és Gyámhivatalnak.
A városban a feladat ellátását a Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat látja el. Az
előterjesztés alapos, elkészítéséért intézményvezető asszonynak köszönetet mond.

Dr. Mészáros Gyula: Az Oktatási Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlja, az előterjesztés összeállítóinak köszönetet mond. Az előterjesztésben
szerepel, hogy a segélyezettek száma évek óta csökken, ennek oka abban is
keresendő, hogy Komárom és körzete a megye egyik legdinamikusabban fejlődő
része. A lakosság egy részének sajnos még mindig a segélyek nyújtják a
megélhetési lehetőségét.
Az előterjesztésben megszívlelendő javaslatok is megfogalmazódnak.
A bizottság nevében köszönetét fejezi ki azoknak a szerveknek, intézményeknek,
melyek a gyermekjóléti feladatok végrehajtásában közreműködtek.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az önkormányzat és az egészségügyi bizottság is
egyetért azzal, hogy a prevenciót erősíteni kell a gyermekvédelem terén is.
Gyakrabban kell értekezleteket, rendezvényeket, osztályfőnöki órák keretében
tájékoztatást adni a szülőknek a szolgálat működéséről. A gyermekvédelemről
előadásokat is kell tartani.
Szükséges lenne törvény szerint is további egy fő családgondozó alkalmazása.
A többfunkciós játszótér is megfogalmazásra került. A jövő évi költségvetésben –
amennyiben lehetőség lesz rá – nem szabad erről elfelejtkezni.
Iskolapszichológus alkalmazásán is el kell gondolkodni, hiszen ez ma már
nélkülözhetetlen.
Idővel szociális bérlakásra, vagy albérleti díj támogatás bevezetésére is szükség
lenne, hogy a hajléktalanok, a csellengő gyerekek helyzetét is megoldhassák.
Intézményvezető asszony szeretné, ha rendszeresen meghívást kapna a bizottság
és a képviselő-testület ülésére.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

93/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2007. évi gyermekjóléti
és gyermekvédelmi feladatai ellátásának értékelését színvonalasnak és jónak
tartja, a beszámolót elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
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4., Napirendi pont: Tájékoztató Komárom város Önkormányzata és szervei 2007.
évi ellenőrzési programja végrehajtásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
  Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi Bizottság javasolta, hogy a hiányosságok kiküszöbölésére
készüljön intézkedési terv, melyet a Képviselő-testületnek be kell mutatni.
Kérdés, észrevétel nincs, kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot – tekintettel a kiegészítésre – 16
igen szavazattal elfogadja.

94/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

Képviselő-testület Komárom Város Önkormányzata 2007. évi Belső
Ellenőrzési Tervének végrehajtásáról szóló beszámolót elfogadja azzal, hogy
az ellenőrzés során feltárt hiányosságok megszűntetésére a Polgármesteri
Hivatal készítsen intézkedési tervet, melyet a Képviselő-testületnek be kell
mutatni.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

Kozenkowné Boros Éva belső ellenőrzési vezető

5., Napirendi pont: A TÁVHŐ Kft., a SAXUM Kft., a KOMTURIST- Komárom Kft és a
Komáromi televízió Kht. 2007. évi mérlege jóváhagyása.
Tájékoztató a többségi önkormányzati érdekeltséggel működő
VIZÁK Kft. és KOMTHERMÁL Kft. 2007. évi mérlegéről,
gazdálkodásáról, az önkormányzati érdekeltséggel is rendelkező
gazdasági társaságok 2007. évi eredményeiről, az
önkormányzati vagyon, részvény, törzstőke részesedés
alakulásáról.

Előadó: Zatykó János polgármester
Hajnal Nándor ügyvezető
Csiba Zoltán mb. ügyvezető
Kutrucz Tibor ügyvezető
Kiss Péter Ernő ügyvezető
Mihácsi István ügyvezető
Kerekes Tibor ügyvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./
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Zatykó János: Kéri, hogy a gazdasági társaságokról külön-külön tárgyalják. A
napirend keretében javasolja tárgyalni a 2008. évi prémiumokat is.

TÁVHŐ KFT.

Győri István: A 2007. évi prémium feladatok értékelése a 2007. évre vonatkozó
beszámolóhoz tartozik. A bizottság ezt így is tárgyalta.
A Távhő Kft. mérlegbeszámolójával kapcsolatban a bizottság érdemi döntést nem
tudott hozni, hiszen a bizottság előtt nem szerepeltek az általa kifogásolt
előterjesztések,- úgy mint könyvvizsgálói jelentés és a mérlegbeszámolóhoz tartozó
kiegészítő melléklet. A bizottság kérte, hogy ezt a testületi ülésre nyújtsák be. A
mellékletek a kiegészítő anyagban szerepelnek is.
A bizottsági ülésen vita alakult ki a veszteség okát illetően. Nem csak a gázár emelés
okozta a veszteséget. A 2008. évi tervezéskor ismerni kell ezeket az okokat, hiszen
így tervezhetnek reálisan.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A gazdasági társaságoknál olyan problémák léptek fel,
hogy célszerű lenne az előterjesztést zárt ülésen tárgyalni.

Dr. Szöllősy Ferenc: A Képviselő-testület természetesen dönthet úgy, hogy zárt
ülésen tárgyalja az előterjesztést.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület a 95. és 96. technikai számmal jelzett
előterjesztést zárt ülésen kívánja tárgyalni úgy, hogy a határozatokat társaságonként
külön-külön hozzák meg?

- A Képviselő-testület a javaslattal 13 igen, 2 tartózkodás szavazattal egyetért.

Győri István: Két zárt ülést tartanak?

Zatykó János: Javasolja, hogy a zárt ülésre javasolt napirendekkel folytassa
munkáját a Képviselő-testület.

- A Képviselő-testület a javaslattal 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal egyetért.

Az előterjesztés a Képviselő-testület zárt ülésen tárgyalta.
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A Képviselő-testület 95/A/2008.(IV.17.), 95/B/2008.(IV.17.), 95/A/2008.(IV.17.)
95/C/2008.(IV.17.), 95/D/2008.(IV.17.)  számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza.

6., Napirendi pont: Kizárólagosan önkormányzati tulajdonú gazdasági társaságok
2008. évi üzleti tervei és vezetőik prémiumfeltételei
meghatározása.
Tájékoztató a többségi önkormányzati részesedéssel működő
gazdasági társaságok 2008. évi üzleti terveiről.

Előadó: Zatykó János polgármester
Hajnal Nándor ügyvezető
Csiba Zoltán mb. ügyvezető
Kutrucz Tibor ügyvezető
Kiss Péter Ernő ügyvezető
Mihácsi István ügyvezető
Kerekes Tibor ügyvezető

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 96/A/2008.(IV.17.), 96/B/2008.(IV.17.)  számú határozatát a zárt
ülés jegyzőkönyve tartalmazza.

7. Napirendi pont:  Almásfüzitői barnamezős területek rehabilitációja projektben
(ROP 2.2.2.-2004) vállalt bankgarancia feloldásáról kérelem.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 97/2008.(IV.17.) számú határozatát a zárt ülés jegyzőkönyve
tartalmazza
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8. Napirendi pont:  Jelentés a 202/2007. (XI. 20.) számú Képviselőtestületi
határozat 3-as pontjára, az önkormányzati bérlakások
lakbérhátralékaival összefüggésben.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

A Képviselő-testület az előterjesztést zárt ülés keretében tárgyalja.

A Képviselő-testület 98/1-98/87/2008.(IV.17.) számú határozatát a zárt ülés
jegyzőkönyve tartalmazza.

Zatykó János: Bejelenti, hogy munkajogi kérdések miatt a Képviselő-testület ülését a
Városi Televízió 17 óráig közvetíti.

9., Napirendi pont: A 2008. évi Komáromi Napok rendezvénysorozat végleges
programja.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést megtárgyalta az Idegenforgalmi és a Közművelődési
és Sport Bizottság.

Rédli Bizottság: A műsorfüzet végleges programját a képviselőknek eljuttatta. A
tájékoztatóban információt is adtak a rendezvényekhez. Felhívja a figyelmet a
testvérvárosi delegációk programjára. Kéri, hogy a képviselők lehetőség szerint a
külföldi delegációk programjához csatlakozzanak. A műsorfüzet elkészítése
folyamatban van.

Sárai János: Véleménye szerint a Komáromi Napok plakátja nem egyértelmű, abból
nem derül ki, hogy a 17. Komáromi Napokról van szó.

Dr. Mészáros Gyula: Minden lakásba eljut a program időben?

Rédli Margit: A hivatal dolgozói juttatják el a műsorfüzetet a lakossághoz.

Takács József: A MOL lakótelepen nem jelzi semmi, hogy kezdődik a Komáromi
Napok.

Zatykó János: Határozati javaslata: Komárom Város Képviselő-testület a 17.
Komáromi Napok végleges programját elfogadja.
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- A Képviselő-testület a javaslattal 13 igen, 2 tartózkodás szavazattal egyetért.

99/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a 2008. évi Komáromi Napok programját elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Rédli Margit referens

10., Napirendi pont: Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról, a két
ülés közötti    fontosabb eseményekről, tárgyalásokról,
intézkedésekről, az    önkormányzati beruházások állásáról, az
önkormányzat likviditási helyzetéről, az önkormányzati
bizottságok munkájáról, döntéseiről.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Közművelődési és Sport Bizottság részére ajánlja, hogy az
előterjesztésben szereplő márványtáblán támogatóként ne a bizottság neve, hanem
Komárom Város Önkormányzata szerepeljen.

Nagy Zoltán: Az előterjesztésben szerepel, hogy útbaigazító kandelláberek
elhelyezéséről döntött a bizottság. Az idegenforgalmi arculat szerinti táblákat a héten
kihelyezik a város bevezető szakaszára.
Informális bizottsági ülést tartottak Észak-Komárom Idegenforgalmi és Nemzetközi
Kapcsolatok Bizottságával. Szükséges lenne, hogy a többi bizottság is felvegye a
kapcsolatot az észak-komáromi hasonló tevékenységet folytató bizottsággal. Nagyon
fontos, hogy minden szakterületen kicseréljék véleményüket a szakemberek,
felelősök.
Április 28-án 17 órakor a WF Szabadidő Parkban Gellai Imre tart előadást Komárom
városi idegenforgalmáról.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Az Egészségügyi és Szociális Bizottsága levette
napirendről a Selye János Kórház gyógyszertár kialakítása lehetőségével foglalkozó
előterjesztést, mivel a jogi háttér nem volt megfelelő, az érintetteket nem hívták meg,
véleményüket nem kérték. A lakosságot és a kórházat érintő kérdésben megfelelő
előterjesztést kell készíteni.
Az Idősek Otthona és Otthonházával kapcsolatos előterjesztés tárgya az emelet
szintű otthon esetleges megszüntetése volt, de az intézményvezető nem is tudott a
napirendről. Szeretné, ha a jövőben ilyenre nem kerülne sor.
A tatabányai kollégák jelen voltak az adósságkezeléssel kapcsolatos előterjesztés
tárgyalásán. Miután a Képviselő-testület a tájékoztatóval megismerkedik, minél előbb
napirendre kellene tűzni az előterjesztést. A bizottság is már többször foglalkozott
ezzel a témával. A tájékoztató anyagban szerepel, hogy az összes rendezett tartozás
48 M Ft, a támogatottak száma 530 fő, a lezárt esetek száma 222 volt. A visszaeső
kliensek száma 8 fő volt. Kéri, hogy ez a napirend szerepeljen majd a Képviselő-
testület ülésén.
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Horváth Gyula: A Közművelődési és Sport Bizottság ülésén meghallgatta a
Komáromi Diáksport Egyesület elnöke beszámolóját. A bizottság a beszámolót
elfogadta. Az egyesület május 5-én a Czibor Zoltán Sporttelepen egy nagyszabású
atlétikai versenyt rendez.
A Jókai Mór Gimnázium igazgatója jelezte a bizottságnak, hogy Bíró György halála
emlékére márványtáblát helyeznének el a gimnáziumban. A bizottság 90 E Ft-tal
támogatta a márványtábla elhelyezését. Természetesen tiszteletben tartják
polgármester úr kérését és a márványtáblán támogatóként Komárom Város
Önkormányzatát javasolják szerepeltetni.
Tájékoztatja a Képviselő-testületet, hogy a Máltai Szeretetszolgálat vendégei voltak
Hamrák Zsófia képviselő asszonnyal. Megköszöni a kedves, szeretetteljes
fogadtatást.
Komáromban rendezik meg június 4-én a Floorball Magyar Kupa döntőjét, gratulál a
csapat jó eredményeihez.
Március 3-án Két ország, egy város címmel a Duna Televízió filmet vetített Komárom
városról. Felkérték, hogy nyilatkozzon Czibor Zoltánról. Az emlékezést megvágás
nélkül adta le a Duna Televízió a műsorban, melyet egyébként a Komáromi Televízió
nem kívánt bemutatni.

Győri István: A Műszaki Bizottság meghallgatta Komárom Város
Lakáskoncepciójával kapcsolatos szóbeli tájékoztatót. A bizottság kérte a Képviselő-
testületet, hogy értsen egyet azzal, hogy a munkaprogramban a II. félév első ülésén
szerepeltessék az előterjesztést annak érdekében, hogy azt megfelelően
előkészíthessék.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a javaslatról.

- A Képviselő-testület a javaslattal 15 igen szavazattal egyetért.

Győri István: A rendőrség tevékenységéről szóló beszámoló kapcsán már felvetődött,
hogy amennyiben lakást lehetne biztosítani, rövid időn belül körzeti megbízottat
alkalmazhatnának Koppánymonostoron. A bizottság kéri a Képviselő-testületet, hogy
belátható időn belül tegye lehetővé szolgálati lakások vásárlását. A másik lakás a
fogorvosi körzet kialakításához kapcsolódna. Kéri továbbá a bizottság, hogy a
lakásvásárláshoz az anyagi fedezetet biztosítsák. A témában a következő ülésre
készüljön előterjesztés.
A Pénzügyi Bizottság foglalkozott Koppánymonostoron közművek építése során
igénybe vett magán tulajdonú területek anyagi helyzete rendezésével. Az
önkormányzat magánterületen vezette a közművek nyomvonalát. A tavalyi évben
ennek rendezéséről már született egy határozat, rendelkezésre állt az összegszerű
fedezet is. Javasolja, hogy területrendezést az egyéb kisajátításoktól válasszák külön
és a károsultak ügyét rendezzék.

Dr. Mészáros Gyula: Az  Oktatási Bizottság elbírálta a határon túli magyar történelmi
helyeket felkereső osztálykirándulások támogatására vonatkozó pályázatot. Egyre
nagyobb az érdeklődés az iskolák és a diákok részéről, hogy ezeket a történelmi
helyeket megismerjék. Az összköltségek 40 %-át tudja finanszírozni a bizottság.
Az intézményi rendezvények kiírt pályázatokat is elbírálták.
Az Alapy Gáspár Szakmunkásképző- és Szakközépiskola emléktábla elhelyezésére
irányuló kérelmét is támogatták.
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A bizottság felhívta a figyelmet a támogatások pénzügyi elszámolásával kapcsolatos
szabályokra. A bizottság várja a rendezvények lebonyolításáról szóló beszámolókat
is.

Czita János: A bizottság ülésén is felvetődött monostoron két szolgálati lakás
szükségessége, hogy körzeti megbízottat és fogorvost alkalmazhassanak.
A Pipacs utcai lakók biztosítottak magánterületet az út kialakítására. A lakók
problémája rövidesen megoldódik.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Örül annak, hogy a fogorvos alkalmazásával
kapcsolatos probléma hamarosan megoldódik.
A MOL lakótelepen is szeretnék megoldani az orvosi rendelést. Jegyző úr szerint ez
a probléma egy üres bérlakás átalakításával is megoldható lenne.

Hornig Rudolfné: A MOL lakótelep fűtésrendszere vizsgálatával kapcsolatos
szakértői vélemény elkészült. A jelentés szerint a távfűtési rendszer jelenlegi üzleti
értéke nagyobb befektetés nélkül nem számottevő. Számításokat tartalmaz a
rendszer hatásfokáról. Megoldásokat javasol a távfűtőrendszer felújításra is.
Az előző testületi ülésen szó volt arról, hogy a MOL Nyrt. vezetőivel vegyék fel a
kapcsolatot. Polgármester úrral és jegyző úrral tárgyaltak a MOL Nyrt. képviselőjével.
Körvonalazódott egy megoldási lehetőség. Április végéig egy szerződéstervezetet
készítenek, mely az önkormányzat számára is megfelelő lehet. Kinyilvánították
szándékukat, hogy a lakossággal és az önkormányzattal szeretnének jó kapcsolatot
kialakítani. A Civil Fórum és a Brigetio Egyesület képviselőit egy egyeztetésen
tájékoztatták polgármester úrral a panel programban történő részvétel feltételeiről.

Zatykó János: A Civil Fórum és a Brigetio Egyesület kérése, hogy minden olyan
testületi ülésen – zárt ülésen is - részt vehessen képviselőjük, amikor a Fókusz-Kom
Kht-ról tárgyalnak.

- A Képviselő-testület a kérelmet 15 igen szavazattal támogatja.

Zatykó János: Az SZMSZ tárgyalásakor fontosnak tartották, hogy nevezzenek ki a
MOL lakótelep ügyeivel foglalkozó tanácsnokot. Kéri, hogy a tanácsnok személyére
Képviselő-testület következő ülésére a frakciók tegyenek javaslatot.

Dr. Szöllősy Ferenc: Az Ügyrendi Bizottság Takács József képviselő úr személyére
tett javaslatot. Kéri, hogy a Képviselő-testület a májusi testületi ülésen döntsön, de
Takács képviselő urat bízzák meg, hogy ezt a feladatot addig is lássa el.
Amennyiben a MOL lakótelepi orvosi rendelő az önkormányzathoz kerül, a szolgálati
lakásra nem lesz szükség. De ha nem sikerül megegyezni, akkor célszerű lenne egy
szolgálati lakás biztosítása.
Szó volt arról, hogy a bizottságok és a részönkormányzatok kiírhatják pályázataikat.
A támogatások összege intézmény-finanszírozásként kerülhetnek csak a saját
intézményekhez. A bizottságok a támogatásokról mindig tájékoztassa a Pénzügyi
Osztályt is, hiszen a költségvetés módosításakor ezeket az összegeket szerepeltetni
kell.

Zatykó János: Kérdése, a Képviselő-testület az előterjesztést elfogadja-e?

- A Képviselő-testület az előterjesztést 15 igen szavazattal elfogadja.
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100/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

1.,  A Képviselő-testület a 2008. I. féléves munkatervben szereplő „Komárom
Város rövid és középtávú lakáskoncepciója” című napirendet figyelemmel a
bizottsági üléseken és a testületi ülésen elhangzott új javaslatok jelentős
számára a 2008. évi II. féléves munkaterve szeptemberi ülésén kívánja
megtárgyalni.

Határidő: 2008. II. féléves munkaterv összeállítása
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

2., A Képviselő-testület a MOL városrészt érintő ügyek zárt üléses  tárgyalása
során a Civil Fórum, illetve a Brigetió Egyesület , mint érintettek képviseletét, a
zárt ülésen történő részvétel lehetőségét minden alkalommal biztosítani
kívánja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

3.., A Képviselő-testület a lejárt határidejű Képviselő-testületi határozatok
végrehajtásáról, a két ülés közötti fontosabb tárgyalásokról, intézkedésekről,
az önkormányzati bizottságok munkájáról, döntéseiről szóló beszámolót,
előterjesztést elfogadja.

Határidő: azonnal
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: Ügyrendi javaslata, hogy a Képviselő-testület a kérdések,
bejelentések napirenddel folytassa munkáját, mivel a televízió öt órakor befejezi a
közvetítést.

Győri István: Ezt az ügyrendi javaslatot egy napirend közben nem lehet feltenni.
Fogadják el először az előterjesztést.

Zatykó János: Dr. Kreft-Horváth Lóránd képviselő úr ügyrendi javaslata arra
vonatkozott, hogy a kérdések, bejelentések napirendet tárgyalják.

- A Képviselő-testület a javaslattal 11 igen, 1 nem, 3 tartózkodás szavazattal
egyetért.
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11. Napirendi pont: Kérdések, bejelentések.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A Budai Nagy Antal utcában az aszfalt feltört, több helyen
megrepedt. A hivatal munkatársai a hibát felmérték. A balesetveszélyes aszfalt hibát
mikor állítják helyre.
Hősök terén és Koppánymonostoron is vannak olyan tájékoztató táblák, melyen
térkép is van. A táblákat a nap kifakította, javasolja felújításukat.
A Koppány vezér út teljes hosszában felújításra került. A temető bejáratánál,
üzleteknél, forgalmas helyeken szükség lenne gyalogátkelő hely felfestésére.
A Feszty Iskola pedagógusai keresték meg, hogy az iskolában kerékpár lopások
történtek. A Feszty Iskolában 15-20 pedagógus kerékpárral jár dolgozni. Kéri, vegyék
fel igazgató úrral a kapcsolatot, hogy lehetőség van-e zárható kerékpártároló
kialakítására.

Dr. Molnár Attila: Megköszöni a hivatalnak, hogy a Csillag óvoda és az ABC közötti
park elkészülhetett.
A Csillag ltp. 2-4. számú ház között a lakók és a Saxum Kft. kivitelezésében elindult a
parkosítás. Kéri a hivatalt, hogy az ott folyó munkát koordinálják.
Ha ilyen jellegű munkát elkezdjenek, akkor kérjék ki az ott lakó véleményét is.
A Csillag lakótelep 6. számú tömblakás mögötti játszótér elavult, a játékelemek
veszélyesek. Nagyon sok kisgyermekes szülő él itt és kérték, hogy egy játszóteret
alakítsanak ki a gyermekeknek.
A Csillag vár felé vezető út mellett több illegális szemétlerakó van, a terület
rendezésére még a Komáromi Napok előtt szükség lenne.
Többen kérték, hogy szemétgyűjtő edényeket helyezzenek el a Táncsics M. utcában.

Sárai János: A Mocsai úti telektulajdonosok szeretnék, ha belterületté nyilvánítanák
és házhelyekké alakítanák az általuk erre alkalmasnak vélt tulajdonukat. A kérést
jegyző úrnak az előző testületi ülésen átadta.

Dr. Mészáros Gyula: Bejelenti, hogy a Jókai Mór Gimnázium megbecsült
pedagógusa, Dr. Mikolasek Sándorné elhunyt.
A Bajcsy-Zs. utcában, a TESCO bejáratánál kamionok parkolnak egy rendezetlen
területen. Kéri, hogy a hivatalt, hogy tiltsák meg a kamionok parkolását és a területet
rendezzék.
Kéri, hogy az artézi kutat és a Tescot összekötő járdát építsék meg.
Tekintsék át városképi szempontból is, hogy melyek azok a feladatok, melyek
ízléstelenek, nem aktuálisak és kötelezzék a tulajdonosokat, hogy azokat távolítsák
el.
A Marek és Báthory utca sarkán baleset történt, a héten már másodszor. Kéri, hogy
előjelző táblával hívják fel a figyelmet a veszélyes útszakaszra.
Kérdése, a hivatalban az illetéket illetékbélyeg helyett bankkártyával is fizetheti a
lakosság?
Bartusek pusztai lakó kölcsönt szeretett volna a banknál felvenni és saját tulajdonú
lakása lett volna a fedezet. A bank a lakást nem tudta jelzálogként beszámítani, mivel
a rendezési tervben nem szerepel, hogy a lakás közúton megközelíthető. Kéri,
vizsgálják meg, hogy a rendezési terv módosítására lehetőség van-e.
A Sörös P. utca lakói jelezték, hogy ha
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Nagy Zoltán: Felújításra került a Jókai liget és a játszótér. A drótkötélpálya végén
fékező rendszer elmozdul, így balesetveszélyessé vált. Úgy tervezték, hogy padokat
helyeznek el és nagyobb fákat is ültetnek. Erre nem került még sor.
A Csillag erőd vizes árka és a Bem J. u. közötti domboldalon a cserjéket kiírtották.
Kéri, hogy a Saxum kft még 20-30 m-es szakaszt tisztítson ki, így rendezettebb képet
mutat majd az erőd környéke.
Kéri, hogy Komárom város bevezető útjak, az idegenforgalmilag fontos területek
környezetén tegyék rendbe. A Foxconn melletti erdősávot kitisztították, esztétikus
látvány.
Észak- és Dél-Komárom közötti autóbuszjáratokat sűríteni kellene.
A Polgármesteri Hivatal képviselői szobája funkciójára alkalmatlan.

Horváth Gyula: Komáromban a vízelnyelők tisztítását elvégzi valaki? A Klapka Gy.
utcában és Árpád utcában esős időben fél méteres víz van. Az autók a vizet a házak
falára fröcskölik.
Egy évvel ígéretet kapott rák, hogy a Klapka Gy. u. 51-53. számú lakóház között egy
kandellábert helyeznek el, - erre nem került sor.
A Laktanya-köz 6-8. sz. lakásban 18 lakó él, közvilágítás nincs.
Ígéretet kaptak arra, hogy ha a Czibor Zoltán utat megnyitják, akkor a Péczeli és
Eszperantó utat a gépkocsi forgalom alól mentesítik. Kéri, hogy az utcákból a teher
autó forgalmat tiltsák ki.
A templom és a Juhász Gy. utca között évekkel ezelőtt kivágták a fákat és a
fatuskókat ott hagyták.
A Báthory és Marek utca kereszteződése balesetveszélyes. A Báthory utca nagyon
balesetveszélyes, nagy a forgalom, nincs kerékpárút.
Koppánymonostori lakók levelét ismerteti: A Koppány vezér út felújítására 2006-ban
végre sor került a köztemetőig. A köztemetőtől a falu végéig tartó útszakasz
felújítására is sort kerítettek ebben az évben (2007.). Sajnos az örömbe üröm is
vegyült, mivel az amúgy is keskeny úttest mindkét oldalán szikkasztó árkot
alakítottak ki. Járda csak az Újszállási út bekötő szakaszáig épült, de erre szükség
lenne egészen a falu végéig. A gyermekkocsit toló anyukák és a gyalogosok
kénytelenek az úttesten közlekedni, kitéve gépjárművek forgalmából adódó
veszélyeknek. Saját költségen parkolót alakítottak ki a házak előtt, hogy biztonságos
leállást biztosítsanak, így a gyalogosok is ki tudnak térni a forgalom elől. A falut
meggondolatlanul megosztották, az elején szépen kialakított járdákkal és beállókkal,
másik részen tátongó árokkal csúfították el. Kérik a járdák, beállók megépítését, az
árok megfelelő lezárását.
Megígérte a lakóknak, hogy polgármester úrhoz, alpolgármester asszonyhoz,
címzetes főjegyző úrhoz és Czita János képviselő úrhoz ezt a kérelmet eljuttatja.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: A köztelevízió úgy gondolta, hogy az adófizető
polgárok pénzén működve megteheti azt a Képviselő-testülettel, hogy munkajogi
probléma miatt az amúgy az SZMSZ-ben rögzített feladatát nem teljesíti. Az SZMSZ
előírja, hogy közvetíti a televízió a testületi üléseket.
Korábban a televízió ügyében tett interpellációja is arra vonatkozott, hogy a helyi
televízió közérdekű dolgokról nem tájékoztat. Megalakult az ad hoc bizottság és
kérték az ezzel kapcsolatos iratokat, olyan üzenetet kapott, hogy azokat csak a
polgármester és a jegyző külön engedélyével adják ki. A kht. szerződése, az
ügyvezető szerződése így került nagy nehezen a kezébe.
Úgy gondolta, - hogy ebből tanult a kht. ügyvezetője – és a várost érintő
kérdésekben, mint a prevenciós program, vagy Komárom hírnevét érintő
kérdésekben egy kicsit szélesebb körűen tájékoztatja a lakosságot.
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A Képviselő-testület nem fogadta el az interpellációra adott polgármesteri választ.
Azzal, hogy ügyvezető úr bejelentette, hogy munkajogi kérdések miatt megszünteti a
televízió közvetítést, éppen ideje, hogy az ad hoc bizottság összeüljön és
megtárgyalja interpellációját és arról döntsön. 100 %-os önkormányzati tulajdonú a
kht., úgy érzi, hogy neki kötelessége is, hogy a testületi munkáról tájékoztasson. Ha
ügyvezető úr úgy gondolja, hogy munkajogi problémája van, akkor a Komáromi
Napok előadássorozatáról (ahol esti programokra is sor kerül) ezek szerint nem
tájékoztat. Amennyiben ügyvezető úr ezt megengedi magának és a Képviselő-
testület hagyja, akkor joggal teszi fel a város lakossága kérdést, miért nincs joguk
ahhoz, hogy az ún. köztelevízió révén részt vehessen a közérdekű rendezvényeken,
melyek őket érinti. Sokan vannak, akik a lakásból nem tudnak kimozdulni, de a
televízió révén viszonylag korrekt tájékoztatást kaphattak.
Milyen köztelevízió az, amely saját maga eldönti, hogy mikor szünteti be ad adást,
holott az SZMSZ-ben szerepel, hogy a testületi ülésekről élő közvetítés folyik.

Dr. Szöllősy Ferenc: Ügyvezető úr idézett egy munkajogi jogszabályt, mely alapján
bizonyos időn túl nem lehet a dolgozókat foglalkoztatni. Ha nincs helyettesítő, vagy
olyan, aki a tevékenységet folytatná, akkor a Munkaügyi Felügyelőség a munkáltatót
megbüntetheti, ha ezeket az előírásokat nem tartják be. Önkényesen viszont nem
szerencsés, hogy beszünteti az adást. Ha a feltételek nem adottak, akkor meg kell
óvnia a dolgozókat attól, hogy büntetést kapjanak, vagy az egészségüket
veszélyeztesse. Ezeket a problémákat nyilvánvalóan ügyvezető úr polgármester úrral
egyeztette.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Kérdésére konkrét, körültekintő választ kér.

Hamrák Zsófia: Észak-Komáromban vers ünnep rendezvényt tartottak a Jókai
Színházban. A rendezvényt a Duna Televízió élőben közvetítette. Elhangzott, hogy a
nemzetközi kapcsolatok szempontjából is fontos a két város közötti közlekedés.
Ugyan ennyire fontos a kultúra. A versünnep attól nemzetközi, hogy az elődöntő
Balatonfüreden zajlott. Az ünnepséget Balatonfüred, Észak-Komárom és Dél-
Komárom város polgármestere is köszöntötte. A műsor színvonalas volt, de kevés
volt a látogató. Nagyon sok, verset szerető ember nem is tudott a rendezvényről. A
Komáromi Televízió a város lakosságát is informálhatná ezekről a rendezvényekről.
Meg kell találni a módját, hogy a komáromiakat az ilyen rendezvényekről informálják.
Kérte a hivatalt, hogy a Petőfi Iskolából hazafelé tartó gyerekek miatt az Arany J. u.
páros oldalán a King Shoarma étteremnél megszűnik a gyalogjárda. Az autók között
járnak a gyerekek.

Takács József: Bejelenti, hogy a MOL városrész sporttelepén hét végén munka kutya
versenyre kerül sor.
Bejelenti, hogy a városrészen a hulladéktárolók teteje letört, bűzölög a kidobott
hulladék. A tulajdonos Fókusz-Kom Kht. a területet elhanyagolja, a füvet nem nyírja.
A Szegfű utcával szemben van egy gázelosztó akna, mely balesetveszélyes.

Czita János: A kérdések, bejelentések napirend kapcsán a képviselők nem tudják
elmondani, amit szerettek volna a televízió nyilvánossága előtt, mivel a közvetítést
megszüntetik. Nagyon sokszor elmarad már a kérdések, bejelentések napirend a
képviselő-testület ülésein. Javasolja, hogy a képviselők kéthavonta tájékoztassák a
lakosságot, a televízió nyilvánosságát kihasználva a körzetüket érintő problémákról.
Elhangzott, hogy Koppánymonostoron aláírásokat gyűjtött a lakosság egy
kérdésben.
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A Koppány vezér út felújítása elindult, jelenleg a második ütemnél tartanak, a
harmadik ütem pedig szerepel a 2008. éves költségvetésben. Nem megosztják a
falut, hanem arculatot teremtenek.

Koppány Csaba: Többen jelezték, hogy befejeződött a buszvárók cseréje, de az
Igmándi úton a Klapka Gy. Lakásszövetkezet előtt mindig nagyon sokan várják a
buszt, de itt nem volt soha buszváró.
A hét emeletes épület melletti utca balesetveszélyes. A Petőfi Iskola oldalán kell
behajtani, a másik oldalon pedig ki. Kerékpárosok, gyalogosok is a forgalommal
szemben közlekednek.
Az épület mögött a kanyarban van egy mélyedés, melyet be is kereteztek, de a
javítás elmaradt. Félő, hogy nyáron beszakad egy autó alatt az út.

Győri István: Az elmúlt testületi ülésen hívta fel arra, hogy a számítógépet nem tudja
használni, mert annak nincsenek meg a feltételei. Szerette volna köszönetét a
televízió nyilvánossága előtt is elmondani, hogy jelzése után gyorsan, színvonalasan
oldották meg ezt a problémát.
Jó lenne kialakítani az egyik asztalnál vendég mikrofon helyet, ahol a meghívott
vendégek kapnának helyet, akit az előterjesztéshez meghívtak.
A közbeszerzési bíráló bizottság ülésén meglepetéssel látta, hogy az elmúlt évben
elmaradt, de egyébként anyagi fedezettel rendelkező utcák nem kerültek
meghirdetésre. A Kelemen L. utca felújítása második üteme közbeszerzésre és
elfogadásra került, de a megvalósítható utak közül ki kellett venni,  mivel a
rendelkezésre álló tervek nem tették lehetővé az utca felújítását.  Mikor kerül sor a
tavaly elmaradt utcák – pl. Kelemen L. u. – felújítására?
A Kelemen L. u. 20. sz. alatti emeleti lakás felújításakor kiderült, hogy a közös
kémények használata és a szomszédban található cserépkályha nem megfelelő
állapota következtében telente a korom a szomszédos házba kerül. A közös
kéményes lakásokat legalább egyszer meg kell vizsgáltatni. Az épületben a szellőző
cső kivezetését a felette lévő lakás ablaka alatt helyezték el.
Elhangzott, hogy a televízió közvetítés szerepel az SZMSZ-ben és milyen dologk,
hogy a televízió nem közvetít? A Magyar Köztársaság érvényes törvényei között
pedig az szerepel, hogy minden év május 31-ig el kell fogadni az előtte lévő
gazdasági év mérlegbeszámolóját. Ezt a törvény egy éve nem tudják betartani. Nem
csak az SZMSZ-t, hanem a Magyar Köztársaság törvényeit is illene betartani. Tavalyi
év május 31-ig kellett volna elfogadni a mérleget.

Zatykó János: Az SZMSZ-ben tudomása szerint nem szerepel, hogy a televízió
közvetítést biztosítani kell. Mindkét képviselőcsoport vezetőjével megbeszélte,
bejelenti, hogy a televízió a közvetítést befejezi.

Dr. Kreft-Horváth Lóránd: A lakosság figyelemmel kíséri a televízióban a képviselő-
testület ülését. Egy ügyvédi iroda véleménye szerint 12 óra lehet naponta a
munkaidő, melybe az ebédidő nem számít bele. A 12 órát megszakíthatják, erre sor
is került, mivel ebédidő is volt.

Zatykó János: A Képviselő-testület határozza meg, hogy a meghívókban szereplő
napirendek megtárgyalására mennyi idő szükséges, ezután meg tudja szervezni,
hogy a televízió közvetítés biztosított legyen.
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Dr. Szöllősy Ferenc: Takács képviselő úr által bejelentett munkakutya versenyre a
szervező nem kapott engedélyt.  Ez a tevékenység olyan szakhatósági feltételekhez
kötött, melyet nem tud teljesíteni a cég. A szakhatóságok és felsőbb hatóságok is
folyamatosan jelezték a problémát. Az eljárás során bebizonyosodott, hogy az
engedélyt nem tudják kiadni.
A Polgármesteri Hivatalnak 80-90 %-ban államigazgatási feladata van, 10-20 %-ban
önkormányzati. Nem biztos, hogy a városüzemeltetés csak a hivatal feladata. A
hivatal intézkedik a képviselői bejelentésekre, de a koppánymonostori úttal és a
buszmegállókkal kapcsolatos probléma megoldása is pénzbe kerül és a
költségvetésben sem szerepel. Nem lehet felelősségre vonni a hivatalt, ha nem
végez el egy olyan feladatot, melynek fedezete nem szerepel a költségvetésben. A
költségvetésben szerepelő és esetleg figyelmetlenség miatt elmaradt feladatok
elvégzésére hívja fel a felelősök figyelmét.
A Kelemen L. utca esetében a tervek nem voltak megfelelőek. Az új terveket
megrendelték. A közbeszerzési bíráló bizottság ülésén elhangzott, hogy amit a tervek
rendelkezésre állnak, a beruházást külön közbeszerzési eljárás keretében azonnal
megindítják.

Győri István: December elején derült ki, hogy a tervek alapján nem lehet kivitelezni
az utca felújítását. Akkor arról volt szó, hogy a tervezővel át kell terveztetni  az utcát.
Mennyi ideig várnak még a tervekre? Mikor rendelték meg és kinél az új terveket?

Sagát Ágnes: A tervek már megérkeztek, rendelkezésre állnak, a kivitelezési
tervekről el lehetett volna végezni az utca kivitelezését, csak sokkal nagyobb
pótköltségvetéssel. Ezt akarták elkerülni, ezért akadályozták meg az út építését.
Azért nincsenek a tervek az első csomagban, mert abban a legsürgősebb munkákat
rendelték meg. Két ütemre kellett bontani az útalap kivitelezését. A második rész
kivitelezésére még nem áll rendelkezésre az összes fedezet. Ha nagyon sürgős az út
felújítása, akkor nemzeti nyílt közbeszerzési eljárást lefolytathatják erre az egy utcára
is.

Zatykó János: A Huszár utcát is soron kívül kell közbeszereztetni, ha lehet, ahhoz
együtt hirdessenek meg további felújításokat.

Győri István: Az utca felújításának már tavaly megvolt az anyagi fedezete.

Hornig Rudolfné: A közbeszerzési bíráló bizottság ülésen után olyan tájékoztatást
kapott, hogy a terv készen van. A közbeszerzési referens ezzel az anyaggal
kiegészíti a közbeszerzési eljárást.

Dr. Szöllősy Ferenc: Czita úr az ügyrendi kérdésében kéri a Képviselő-testület
döntését?

Czita János: Ügyrendi javaslata, hogy kéthavonta, a televízió nyilvánosságát
használva a választási körzetek képviselői beszéljenek a felvetődő problémákról.

Dr. Molnár Attila: Műsor összeállítási koncepció kérdése a felvetett javaslat. Kérjék
fel címzetes főjegyző urat, hogy a kérést a főszerkesztő úr felé tolmácsolja.
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12. Napirendi pont: E g y e b e k.

a/ Komárom város helyi autóbusz közlekedésének változásai, új díjszabás és
menetrend átalakítása, érvénybe léptetése.

      Előadó: Zatykó János polgármester
                   Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
                   Dr. Horváth István Vértes Volán Rt. Vezérigazgató

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést a Műszaki, a Pénzügyi és az Ügyrendi Bizottság
megtárgyalta.
A Műszaki Bizottság javasolta, hogy MOL városrész elnevezés szerepeljen a
menetrendben. A rendelet-tervezetben átszálló, családi és délelőtti kedvezményes
jegyre tettek javaslatot.

Győri István: Az előterjesztés kedvezőbb fizetési konstrukció bevezetését
tartalmazza. Az átszállójegy kedvezőbb árért teszi lehetővé az utazást a városban.
Ne felejtkezzenek el arról, hogy a menetrendet és az útvonaltervet minden lakásba
eljuttassák.

Czita János: Az előterjesztés tartalmazza a Koppánymonostori Részönkormányzat
véleményét is.  Ha a próbaidőszak visszajelzése kedvező lesz, akkor elképzelhető,
hogy a kórházi járatokat növelni kell.

Zatykó János: A legfontosabb, hogy az új járatokat igénybe veszi-e a lakosság.
Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a rendelet-tervezetről.

- A Képviselő-testület a rendelet-tervezetet 13 igen, 2 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

Komárom Város Képviselő-testülete
2008. évi 13. számú ( IV.17.) önkormányzati
rendelete

- Komárom Város Képviselő-testületének a
menetrendszerinti helyi autóbusz közlekedésről és annak
díjtételeiről szóló 1992. évi8. számú (II.04.) önkormányzati
rendelete módosításáról

(A rendelet a jegyzőkönyvhöz mellékelve van.)
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b/ KEOP-2007-5.1. pályázat – Energetikai hatékonyság fokozása.

Előadó: Zatykó János polgármester

    /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják. A pályázat lehetőséget nyújt
arra, hogy Komáromban két intézmény energetikai korszerűsítése megtörténjen. A
támogatás intenzitása 40 %, beadási határideje 2008. december 31. A határozati
javaslat szerint az önrészt a Képviselő-testület biztosítja.
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

101/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

1., Komárom Város Önkormányzata részt kíván venni a KEOP 5.1. Energetikai
hatékonyság fokozása pályázaton.
A pályázat keretében kívánja megvalósítani a Feszty Árpád Általános Iskola
és a Csillag Óvoda teljes körű energetikai korszerűsítését. Az ehhez
szükséges önrészt a 2008. évi Költségvetés pályázati alapjából biztosítja.
2. Felkéri a Polgármesteri Hivatalt, hogy a pályázathoz szükséges tervezési
feladatokat a mellékelt tervezési koncepció alapján készíttesse el legkésőbb
2008. május 30-ig.

Határidő: azonnal, illetve 2008. május 30.
Felelős: Dr,. Halász Károly osztályvezető

c/ Horváth Józsefné kérelme a komáromi 1135/D/23 hrsz-ú nem lakás céljára
szolgáló helyiség megvételére vonatkozóan.

Előadó: Zatykó János polgármester

/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Pénzügyi és a Műszaki Bizottság a helyiség vételárát 1.500 Ft/m2
árban javasolta meghatározni.
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati
javaslatról,- 1.500 Ft/m2 ár szerepeltetésével.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.
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102/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete értékesíti a komáromi 1135/D/23 hrsz-ú, -
természetben Komárom Térffy Gy. u. 68. szám alatti -, 7m2 nagyságú nem
lakás céljára szolgáló helyiséget 1.500 Ft/m2 áron Horváth Józsefné
Komárom, Térffy Gy. u. 68. szám alatti lakosnak.

Határidő: azonnal
Felelős: Szokolai Katalin vagyonkezelő

d/ Komárom város Környezetvédelmi Programjának felülvizsgálata, intézkedési terv
elfogadása.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

  /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. A
bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják azzal, hogy az intézkedési
terv és az éves program mindig legyen szinkronban az adott év költségvetésével. Az
intézkedési terv hat évre vonatkozik.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Célszerű lenne a környezetvédelemmel kapcsolatos
dolgokat az Egészségügyi Bizottság ülésén is megtárgyalni.

Zatykó János: Kéri, hogy a hasonló tartalmú előterjesztéseket legközelebb az
egészségügyi bizottság ülésére is terjesszék.

Czita János: Az előterjesztés korrekt, szakmailag áttekinti a közeljövő és távlati
célokat. A hulladékudvar kialakítására minél előbb szükség lenne. Nagyon fontos a
komposztálás is. 2008-as feladata lesz a kerti hulladékok égetésére vonatkozó
rendelet megalkotása.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatokról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatokat 14 igen szavazattal elfogadja.

103/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:
Határozati javaslatok:

1. A Képviselő-testület Komárom Város Környezetvédelmi Programjának
felülvizsgálatát, valamint az elkövetkező 6 évre szóló intézkedési tervet a
melléklet szerint elfogadja.
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2. A Képviselő-testület felkéri a Hivatalt, hogy az intézkedési terv alapján a
2009-2014 évre vonatkozó települési környezetvédelmi programot készítse el.

3., A Képviselő-testület felhívja a Polgármesteri Hivatal figyelmét, hogy a
környezetvédelmi koncepció 2008. évi feladatait csak a 2008. évi
Költségvetéssel szinkronban lehet végrehajtani, továbbá  kinyilatkozza, hogy a
2009-es és a további évek feladataihoz az adott évek költségvetésében a
fedezetet biztosítani kívánja.

Határidő: azonnal, illetve 2008. október 30.
Felelős: Zatykó János polgármester

Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Sagát Ágnes osztályvezető
Tóth Bernadett környezetvédelmi ügyintéző

e/ Jókai Mór Város Könyvtár felújítási igényei.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlja. A költségvetés tárgyalásakor ez a tétel kimaradt, de nem tartható fenn az az
állapot, mely a könyvtárban kialakult.
A Képviselő-testület részéről kérdés, észrevétel nincs, kéri szavazzanak a határozati
javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen szavazattal elfogadja.

104/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

Komárom Város Képviselő-testülete támogatja a Jókai Mór Városi Könyvtár
Táncsics Mihály utcai épületének pincéjében lévő folyóirat-tároló felújítását,
valamint a szőnyi fiókkönyvtár áthelyezését a Széchenyi utca 4. szám alatti
épület földszintjére.
A felújítások és átalakítások megvalósításához szükséges 4 M Ft összeg
fedezetét a 2008. évi költségvetés tartalékkerete terhére biztosítja.

Határidő: a kivitelezéshez szükséges tervek előkészítésére azonnal

Felelős: Dr. Szöllősy Ferenc címzetes főjegyző
Sagát Ágnes osztályvezető
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f/ Komárom-Komárno futóverseny jövője.

Előadó: Zatykó János polgármester

   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta az Idegenforgalmi és Nemzetközi
Kapcsolatok Bizottsága. A bizottság a határozati javaslat 2. sorában „szándékai
ismeretében” szót törölni javasolja, helyette „állásfoglalását követően” kifejezést
javasol.
A civil szervezet szeretné, ha a 35. évfordulón nemzetközi jellege lenne a
futóversenynek. A civil szervezet javasolja, hogy polgármester vagy a hivatal vegye
fel a Nokia Kft-vel a kapcsolatot és kérjen a futóverseny lebonyolítására 2 M Ft-ot.
Korrektebb lenne, ha a KEFE venné fel a kapcsolatot a Nokia Kft-vel.

Nagy Zoltán: Dr. Mikolasek Sándor egy levélben kereste meg a képviselőket,
melyben javasolta, hogy a Komárom-Komárno futóverseny ne csak helyi, hanem
nemzetközi jellegű legyen. Van sok olyan rendezvény, melyet örömest
„felkarolnának”, támogatnának cégek. Az Idegenforgalmi és a Sport Bizottság
anyagilag is támogatná a rendezvényt, de ez a plusz lehetőség, hogy a verseny még
értékesebb legyen. Egy lehetőség, hogy a Nokia Kft. támogatását kérik a
rendezvényhez.

Horváth Gyula: Komárom-Komárno futóversennyel a Közművelődési és Sport
Bizottság nem foglalkozott. Komáromi születésű Schulek Ágoston éveken keresztül
volt a magyar rúdugrás országos bajnoka. Ezeket a sportembereket meg kell keresni.

Győri István: Ki tiltotta meg, hogy a bizottság a napirendre vegye ezt a témát?
A Képviselő-testület létrehozta az Ipari Park Ad-hoc Bizottságot éppen azért, hogy
tartsa a kapcsolatot a cégekkel. Ne pénzt kérjenek, hanem értessék meg a céggel,
hogy ennek a versenynek mekkora a reklámértéke.

Nagy Zoltán: Az ad hoc bizottság ülésén elhangzott, hogy ilyen nagyságrendű
támogatások a budapesti marketing igazgatóság kompetenciájába tartoznak.

Hamrák Zsófia: A Komáromi Napokra 26 M Ft-ot biztosítanak. Miért nem lehet ezt a
versenyt a Komáromi Napok keretében lebonyolítani? Érjék el, hogy a versenyre
szívesen jöjjenek a versenyzők.

Dr. Szöllősy Ferenc: A kezdeményezés célja az volt, hogy egy európai hírű
rendezvényt szervezzenek. Ezt támogatta az Idegenforgalmi Bizottság. Amikor a
kérdés felvetődött az Idegenforgalmi Bizottság ülésén, akkor elmondta, hogy most
van lehetőség arra, hogy a futóverseny a versenynaptárba bekerüljön, hiszen a
Magyar Atlétikai Szövetség Elnöke komáromi származású.

Zatykó János: Mielőtt lépéseket tesznek, határozati javaslatra van szükség a
támogatásról.

Győri István: A futóverseny régebbi, mint a Komáromi Napok, a nemzetközi
sportnaptárban neves versenyként szerepelt. A verseny rangját kell visszaadni.
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Nagy Zoltán: Az Idegenforgalmi Bizottság napirendjére vette fel a kérelmet, hogy
hallgassák meg Dr. Mikolasek úr véleményét és eldöntsék, hogy idegenforgalmi
szempontból értékesnek tartják-e a verseny arra, hogy azt „felfejlesszék”. A bizottsági
ülésen elhangzott, hogy nincsenek döntési helyzetben, de javasolta, hogy a
gondolatot tovább vigyék és terjesszék a testület ülésére.

Dr. Juhászné Dr. Gordán Ildikó: Javasolja, hogy a futóversenyt a Komáromi Napok
keretében rendezzék meg. A Komáromi Napok ideje alatt kevés kulturális jellegű
rendezvény van. A futóverseny mindenképpen megérdemelné a támogatást.

Zatykó János: A Képviselő-testület a határozati javaslatot elfogadja?

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.

105/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület kezdeményezi, hogy a Polgármesteri Hivatal – az
É-Komárom-i Képviselő-testület pozitív állásfoglalását követően – a Magyar
Atlétikai Szövetséggel kezdjen  tárgyalásokat annak érdekében, hogy a
Komárom – Komárno futóverseny újra a nemzetközi futóversenyek között
szerepeljen a jövőben a versenynaptárban.
Ennek pénzügyi feltételeiről kedvező hozzáállás esetén újra tárgyalni kíván.

Határidő: azonnal, illetve É-Komárom Képviselő-testülete
állásfoglalása

Felelős: Rédli Margit referens

g/  A Frigyes laktanya burkolat és vízelvezetés felújítása kivitelezésekor felmerült
pótmunkák.

Előadó: Zatykó János polgármester
Dr. Szöllőy Ferenc címzetes főjegyző

   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: A Műszaki és a Pénzügyi Bizottság a határozati javaslatot elfogadásra
ajánlja, melyet ismertet.

Horváth Gyula: A Honfoglalás utcában két tömblakáshoz 20 parkolót építettek. A
Huszár utca és Honfoglalás utcában a járdánál lépcsőt építettek. Megkérdezte az
építésvezetőt, hogy babakocsival itt hogyan fognak közlekedni. Ekkor megépítették a
rámpát. Ha ezek a tervezésben nem szerepeltek, akkor óriási tervezési
hiányosságok vannak.

Zatykó János: Kéri, szavazzon a Képviselő-testület a határozati javaslatról.
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- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

106/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a 2008. évi Költségvetés útalapja terhére a 8.000191 Ft-
ot a közbeszerzési eljárás keretében bonyolított  Frigyes laktanya burkolat- és
vízelvetése felújítása beruházás  során felmerült és előre nem látható
pótmunkák elvégzéséhez biztosít.

Határidő: azonnal
Felelős: Sagát Ágnes osztályvezető

h/ Komárom Város 2008. évre szóló városüzemeltetési szerződés kiegészítő
javaslata.

Előadó: Zatykó János polgármester

   /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság. Az
előterjesztés szerint a gépi úttisztítást, a zöldhulladék gyűjtés költségét, a
patkányirtás és kullancs irtás költségét át kell vezetni. A városüzemeltetési
szerződések összköltsége 285.550 E Ft.

Hornig Rudolfné: A takarítógéppel kapcsolatos óradíjat módosítani szükséges, mert
az óradíj nem fedezi a költségeket. A FEB tagja tájékoztatta, hogy a gép rezsi óradíját
nem számították ki jól.
2007. október 18-án döntött a testület arról, hogy 20 M Ft tőkeemeléssel
megvásárolja a gépet, hogy annak üzemeltetése minél olcsóbb legyen. Ügyvezető úr
úgy nyilatkozott, hogy a pénz elegendő lesz a gép megvásárlására és az ÁFA is
visszaigényelhető. Kiderült, hogy a gépet nem készpénzért vásárolták, hanem
lízingelték és ez 1 M Ft többletköltséget jelent a Saxum Kft. költségvetésben.

Zatykó János: A határozati javaslat arról szól, hogy a négy tétel beépítésével
elfogadják, hogy a városüzemeltetési szerződés 285.050 E Ft legyen.

Hornig Rudolfné: Megemelték az óradíjat, annak az is a része, hogy nem a testület
döntésének megfelelően vásárolták meg a gépet és abba beépül a lízingdíj is.

Zatykó János: Kéri, szavazzanak a határozati javaslatról.

- A Képviselő-testület a határozati javaslatot 14 igen, 1 tartózkodás szavazattal
elfogadja.
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107/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a 2008. évre szóló városüzemeltetési szerződést az
alábbiak szerint kiegészíti:
1. Ingatlankezelés: A feladat megvalósításához 15.700 eFt összeget biztosít,
amely a 2007.évi összeg várható inflációval növelt mértékét tartalmazza.

2. Gépi úttisztítás:  A 2008. január és február teljesítésének utókalkulációs
adatait alapul véve biztosítja az új takarítógép 6.200 Ft/ó rezsióradíjjal történő
elszámolását.
A kiegészítés 9 hónapra vetítve 1.900 eFt.

3. A „SAXUM” Kft. szerződésébe javasolja belefoglalni a lakossági
zöldhulladék gyűjtés költségét, amely éves szinten 3.200 eFt. A lehetőségről a
lakosságot tájékoztatni kell.

4. A Képviselő-testület a patkányirtás, kullancsirtás összegét a 2007. évi
összeghez képest a várható infláció mértékével megnöveli, melynek összege
éves szinten patkányirtásnál 300 eFt, kullancsirtásnál 350 eFt.

Határidő: azonnal
Felelős: Dr. Szeidl Bernadett aljegyző

Sagát Ágnes osztályvezető

i/ Komárom Város víz-csatorna hálózata rekonstrukciójához a 2008. évi
költségvetésben biztosított pénzeszközök felhasználási módja, a kivitelezés
közbeszereztetésével.
(A Képviselő-testület legutóbbi ülésén már megkezdett, de félbehagyott témában
döntés hozatala.)

Előadó: Hornig Rudolfné alpolgármester

     /Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz mellékelve van./

Zatykó János: Az előterjesztést tárgyalta a Műszaki és a Pénzügyi Bizottság.
A bizottságok a határozati javaslatot elfogadásra ajánlják.

Viczena János: Az előterjesztésben szereplő pénzeszközt módosítani javasolja,
vízellátásra, csatorna hálózat rekonstrukciója beruházás közbeszerzés tárgya legyen.
A monostori vízvezeték megépítését a Vizák Kft. végezné.

Győri István: A bizottság javasolták, hogy a költségvetésben szereplő összegek
összevont erejéig történjék meg az alaptőke emelés, de fogalmazza meg a
Képviselő-testület, hogy ez a pénz csak ezeknek a munkáknak az elvégzésére
használható fel. Nem biztos, hogy a közbeszereztetés során a becsült összegű
nagyságrendek érkeznek be a munkákra a pályázat során. Most nem lehet eldönteni,
hogy milyen összegű pályázatok érkeznek be.
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Kezdetektől arról volt szó, hogy a nagyobb felújításokat közbeszereztetik és így
választják ki a kivitelezőt. Az 50 M Ft nagyságrendű monostori kiegészítő hálózati
beruházásokat saját kivitelezésben végzi el.

Czita János: A vízvezetéket 5 km hosszan kell lefektetni. Sok olyan utca lesz, melyet
még ebben az évben szeretnének aszfaltozni is. Kéri, hogy ezt a kivitelezési munkát
körültekintően végezzék úgy, hogy ne fordulhasson elő, hogy az új utcák
beszakadnak, mert nincs ideje megülepednie a talajnak a vízvezeték fektetésnél.

Zatykó János: Határozati javaslata: A Képviselő-testület a Vizák Kft. törzstőkéjét 320
M Ft-tal megemeli.

- A  Képviselő-testület a határozati javaslatot 15 igen szavazattal elfogadja.

108/2008. (IV. 17.) számú Képviselő-testületi határozat:

A Képviselő-testület a közbeszerzési eljárás kötelező meghirdetése mellett a
2008. évi költségvetésben - Komárom város víz- és csatorna hálózata
rekonstrukciójához -  biztosított  320 M Ft-ot a VIZÁK Kft részére- a kivitelezés
közbeszerzése elrendelése mellett -  a törzstőkéje megemelésével biztosítja.
Felkéri a VIZÁK Kft. ügyvezetését a cégbírósági eljárás lefolytatására.

Határidő: azonnal
Felelős: Hornig Rudolfné alpolgármester

Pete Istvánné osztályvezető
Viczena János mb. ügyvezető

Több kérdés, bejelentés nincs, Zatykó János polgármester a Képviselő-testület ülését
berekeszti.

Kmf.

Dr. Szöllősy Ferenc Zatykó János
címzetes főjegyző polgármester


